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HELYESEN ÉRTELMEZZ! 
 Bor Ferenc élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

KSZE Ságvár, 2023. 11. 18. 
 

Drága mennyei Atyánk az Úr Jézus Krisztus szent nevében jövünk eléd dicsérettel, 
magasztalással, hálaadással. Hálával teljes a szívünk, Atyám, mindazért a sok jóért, amivel 
körülveszel bennünket. Köszönjük, hogy a Te áldottaid vagyunk Krisztusban, és a Te áldá-
saidban járhatunk. Kiárasztjuk mindannyiunk felett a kijelentés, bölcsesség, tisztánlátás 
szellemét, valamint a szellemi éhséget és szomjúságot, hogy elősegítse a szellemi megérté-
sünket, és a növekedésünket Krisztusban. Hálát adunk Atyám, hogy megtanítasz bennünket 
helyesen hasogatni, helyesen értelmezni Isten Igéjét. Köszönjük Neked azt a világosságot, 
amit az újjászületésünkkor a szellemünkbe elplántáltál. Ezt a világosságot elvisszük a világba, 
ahogy Te ezt kívánod és kérted tőlünk. Köszönjük, hogy Veled együtt járhatunk, követhetjük 
a Szent Szellem vezetését, és szólhatjuk szabadon az Evangéliumot minden akadályok nélkül. 
Megkötjük Jézus nevében az akadályozó körülményeket, megtiltjuk a keresztény üldözéseket, 
a Jézus nevében. Megtörjük a háború szellemét és a szélsőséges időjárási körülményeket a 
felségterületünkön. Köszönjük Atyám, hogy növekedhetünk Benned, a Jézus nevében. Ámen. 

Szeretettel köszöntünk benneteket! A mai tanítás címe: Helyesen értelmezz! Egy alap-
elvvel kezdem a mai üzenetet. Ha bibliai eredményeket szeretnél, akkor bibliai módon is kell 
cselekedned. A Bibliában olyan dolgokkal is találkozhatunk, amelyeket ha nem kellő 
körültekintéssel tanulmányozunk, akkor téves következtetésre juthatunk.  Ezzel az üzenettel 
segíteni szeretnénk nektek, hogy megfelelő szemszögből tudjátok tanulmányozni az Írásokat. 
Pál apostol azt mondta, hogy értelmezzük helyesen az igazság Igéjét. Figyelnünk kell arra, 
hogy ki mondja, kinek szól, mit mond, és melyik időkorszakra vonatkozik. Olvassuk el a 
2Timótheus 2,15-et. 

2Timótheus 2,15. 
15. Igyekezz, hogy Isten előtt becsületesen megállj, mint oly munkás, aki szégyent 

nem vall, aki HELYESEN HASOGATJA az igazságnak beszédét.  
A „helyesen hasogat” kifejezés a görögben azt jelenti, hogy helyesen értelmezni. Több 

témával is foglalkozunk ma.  
1. téma: A tíz szűz példázata 
A bevezető gondolatok szellemében elsőként nézzük meg a tíz szűz példázatát. Követ-

kezik a Máté 25-ben 1-től 4-ig. 
Máté 25,1–4. 
1. Akkor hasonlatos lesz a menny királysága ama tíz szűzhöz, akik elővevén az ő 

lámpásaikat, kimenének a vőlegény elé.  
2. Öt pedig közülük eszes volt, és öt bolond.  
3. Akik bolondok voltak, mikor lámpásaikat elővették, nem vittek magukkal olajat;  
4. Az eszesek pedig lámpásaikkal együtt olajat is vittek az ő edényeikben.  
Hányan hallottatok tanítást erről a témáról? Általában az szokott lenni ennek a 

magyarázata, hogy öt közülük be volt töltekezve Szent Szellemmel, öt pedig nem. Az egész 
történetet az egyházra vagy Krisztus Testére vonatkoztatják. Ennek pontosabb megértéséhez 
viszont több rálátásra van szükség. A szüzek ugyanis a menyasszony kísérői voltak, nem 
pedig a menyasszony. Jézusnak ugyanis nem tíz menyasszonya van, hanem csak egy 
menyasszonya van neki, mégpedig Krisztus Teste, vagy más néven a Gyülekezet. A Biblia 
szerint a Krisztus Teste, más néven a Gyülekezet a menyasszony, és Jézus a vőlegény. Az 
Efézusi levél 5-ik fejezetében Pál apostol párhuzamba állítja a Krisztust, mint vőlegényt, és a 
Gyülekezetet, mint menyasszonyt. Most olvassuk el a Jelenések 21/9b-t. 

Jelenések 21,9/b. 
21,9/b. Jer, megmutatom néked a menyasszonyt, a Bárány feleségét. 
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Ebben a versben a menyasszony a Gyülekezet, a vőlegény pedig Jézus. Tehát a tíz szűzről 
szóló szimbólum sehogy sem vonatkozik az egyházra, mert az a zsidó nemzetről szól, hogy a 
zsidó nép, az a kísérő. Fel kell ismernünk, hogy ez a példázat Izrael nemzetével foglalkozik. 
Vannak olyanok, akik a szövegkörnyezetéből kiemelik ezeket az Igéket, és megpróbálják az 
egyházra vonatkoztatni, miközben ez egyértelműen Izraelről szól, és arról, ahogy Isten fog 
bánni Izraellel az elragadtatás után. Folytassuk az igeolvasást a Máté 25-ben az 5-től a 13-as 
verseket. 

Máté 25,5–13. 
5. Késvén pedig a vőlegény, mindannyian elszunnyadának és aluvának  
6. Éjfélkor pedig kiáltás lőn: Ímhol jön a vőlegény! Jöjjetek elébe!  
7. Akkor felkelének mindazok a szüzek, és elkészíték az ő lámpásaikat 
8. A bolondok pedig mondának az eszeseknek: Adjatok nékünk a ti olajotokból, mert 

a mi lámpásaink kialusznak  
9. Az eszesek pedig felelének, mondván: Netalán nem lenne elegendő nékünk és 

néktek; menjetek inkább az árusokhoz, és vegyetek magatoknak  
10. Mikor pedig venni járnak vala, megérkezék a vőlegény; és akik készen voltak, 

bemenének ővele a menyegzőbe, és bezáraték az ajtó  
11. Később pedig a többi szüzek is megjövének, mondván: Uram! Uram! Nyisd meg 

minékünk!  
12. Ő pedig felelvén, monda: Bizony mondom néktek, nem ismerlek titeket  
13. Vigyázzatok azért, mert sem a napot, sem az órát nem tudjátok, amelyen az 

embernek Fia eljön.  
A 6-os versben Jézus visszajövetele van elrejtve. Mert azt írja, hogy éjfélkor pedig kiáltás 

lőn: Imhol jön a vőlegény. Ugyancsak a 10-ik versben azt látjuk, hogy megérkezett a vőle-
gény, és bezáratik az ajtó. Tehát ez arról szól, hogy a gyülekezeti korszak végén, amikor le-
zárul a gyülekezeti korszak azzal, hogy az Úr Jézus megjelenik a felhőkön, és megtörténik az 
elragadtatás, utána lezárul a kegyelem korszaka. A mai napon az a helyzet Izrael népével, 
hogy egy része Messiás-hívő, és elfogadta az Úr Jézust, a másik része még egyelőre nem 
fogadta el. Erre mondja azt az Ige a 12-es versben, hogy bizony mondom néktek, nem 
ismerlek titeket. Tehát aki nincs újjászületve, azt Jézus nem tudja magával ragadni. A „nem 
ismerlek titeket” azt jelenti, hogy nem volt élő kapcsolatuk Istennel. Tehát körültekintően kell 
olvasnunk az Írást, és akkor megértjük, hogy az egyház a menyasszony, és nem a 
menyasszony kísérői. Fontos megtanulnunk összefüggésében olvasni a Szentírást, és meg kell 
látni azt, hogy kinek is szól az, az adott helyzetben.  

2. téma: Isten kijelenti magát 
Isten minden korban azon volt, arra törekedett, hogy megismertesse magát az 

emberiséggel, hogy láthatóvá váljon mindenki számára az Ő végtelen szeretete, kegyelme és 
jósága. Három üdvtörténeti korszakot különböztetünk meg, ezt fogjuk most elemezni. Az első 
az ószövetségi korszak. A második az Evangélium korszaka. A harmadik pedig a gyülekezeti 
korszak.  

1. Az Ószövetség korszakában Isten Izrael népét használta arra, hogy megismertesse 
magát a pogányokkal. Olvassuk el az Ésaiás könyvéből a 42-ik fejezet 6-os versét. 

Ésaiás 42,6. 
6. Én, az Úr, hívtalak el igazságban, én fogom a kezedet és megőrizlek, és szövetségül 

adlak a népeknek, a pogányoknak világosságul.  
Ezt szeretném kihangsúlyozni, hogy „a pogányoknak világosságul”. Mert így jut el a 

pogányokhoz Isten híre, Isten szeretete, Isten jósága. De ennek a feladatnak a választott nép 
sajnos nem mindig tett eleget.  

2. Majd az Evangélium üdvtörténeti korszakában Isten a Fiát használta erre a célra. Az 
evangéliumi időkben Jézus volt az, aki eljött, és tökéletes munkát végzett abban, ahogyan 
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átadta az Istenről szóló kinyilatkoztatást. Ha bármikor kérdés támadna bennünk Isten 
természetéről és jelleméről, akkor csak annyit kell tennünk, hogy áttanulmányozzuk Jézus 
életét és tanításait. Mert Ő az egyetlen, aki átfogó bizonyságot tudott tenni az Atyáról. 
Olvassuk el a János evangélium 14-ben 8-tól 10-ig.  

János 14,8–10. 
8. Monda néki Fülöp: Uram, mutasd meg nékünk az Atyát, és elég nékünk!  
9. Monda néki Jézus: Annyi idő óta veletek vagyok, és mégsem ismertél meg engem, 

Fülöp? Aki engem látott, látta az Atyát; mimódon mondod azért te: Mutasd meg né-
künk az Atyát?  

10. Nem hiszed-é, hogy én az Atyában vagyok, és az Atya énbennem van? A beszé-
deket, amelyeket én mondok néktek, nem magamtól mondom; hanem az Atya, aki én-
bennem lakik, Ő cselekszi e dolgokat  

Ami itt most nagyon hangsúlyos, hogy „aki engem látott, látta az Atyát”. Tehát Jézus 
mutatta be az Atyát. Tudjuk, hogy Jézus a tökéletes képmás, Ő a testben megjelent Isten.  

Az akkori korban maga Jézus mutatta be az Atyát a földön élőknek. Ezt olvassuk el a 
János evangélium 17,26-ban az Egyszerű fordításból.  

János 17,26. Egyszerű fordítás 
26. Megmutattam nekik, hogy te valójában milyen vagy, és továbbra is meg fogom 

mutatni, hogy az a szeretet, amellyel engem szerettél, bennük éljen, és én is őbennük 
éljek. 

Valójában azt mondta itt Jézus, hogy megdicsőítettem az Atyát a földön, mert megismer-
tettem Őt, vagyis nyilvánvalóvá tettem, ahogy szabadon hirdettem.  

3. Az Apostolok cselekedeteiben egy új üdvtörténeti korszakba léptünk át, ami a gyüleke-
zeti korszak. A jelen korszakban Isten az egyházat, vagyis Krisztus Testét választotta ki arra, 
hogy az egy olyan eszköz legyen, amelyet arra használ, hogy az egész emberiség számára 
kijelentse magát. Márk evangélium 16,15. következik. 

Márk 16,15. 
15. És monda nékik: Elmenvén e széles világra, hirdessétek az Evangéliumot minden 

teremtésnek. 
Ezt nevezik a nagy küldetés parancsának. Ez a legfőbb feladatunk, hogy ezt végezzük.  
3. téma: A tűzoszlop és a tűznyelvek  
Párhuzamban az újszövetségi tüzes nyelvek és az ószövetségi tűzoszlop között. 
a) Az Ószövetségben Isten azt mondta a választott népének, hogy arról fogjátok tudni, 

hogy közöttetek vagyok, hogy a tűzoszlop veletek lesz. Olvassuk el a 2Mózes 40-ben a 38-at. 
2Mózes 40,38. 
38. Mert az Úrnak felhője volt a hajlékon nappal, éjjel pedig tűz volt azon, az Izrael 

egész háznépének láttára, egész utazásuk alatt. 
A felhő oszlop az nappal mutatkozott meg, éjszaka pedig a tűzoszlop. Tehát a felhő és a 

tűzoszlop a sátorban, a Szentek Szentje fölött lebegett, ahol a szövetség ládája volt. Amikor 
vándorolt a nép, akkor ez a felhő és tűzoszlop mindig velük ment, illetve mutatta az utat, azt 
kellett követniük. Az ószövetségben a héberek azt az utasítást kapták, hogyha a tűz vagy a 
felhő oszlop elindul, akkor ők is induljanak, ha egy helyben áll, akkor maradjanak ott. Tehát 
itt egy ószövetségi előképet látunk arról, hogy hogyan vezette őket a Szent Szellem. A felhő 
és a tűzoszlop egy helyben állt a Szentek Szentje fölött, ami a Szent Szellemet jelképezte.  

b) Az Újszövetségben az első pünkösdkor a tüzes nyelvek viszont szétosztódtak. Tehát itt 
különbség van, és szeretném ezt kihangsúlyozni, hogy az ószövetségben egy helyben állt a 
felhő és a tűzoszlop, az Újszövetségben pedig szétosztódtak a tüzes nyelvek formájában. 
Olvassuk el az Apostolok cselekedeteiből a 2. fejezetben 1-től 3-ig.  

Apostolok cselekedetei 2,1–3.  
1. És mikor a pünkösd napja eljött, mindnyájan egy akarattal együtt valának. 
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2. És lőn nagy hirtelenséggel az égből mintegy sebesen zúgó szélnek zendülése, és el-
telé az egész házat, ahol ülnek vala. 

3. És megosztott tűzlángnyelvek jelentek meg előttük, és üle mindenikre azok közül. 
A lángnyelvek mindenkire rászálltak. Ez azt jelenti, hogy Isten már nem csak egy helyen 

lakik, mint az ószövetségben, hanem mindegyikünkben ott él. Isten lakhelyet változtatott, 
mert már nem a kézzel készített templomban, illetve abban az időben sátorban lakik, hanem a 
testünk vált a Szent Szellem templomává. Ezt írja az 1Korinthus 3,16. 

1Korinthus 3,16. 
16. Nem tudjátok-é, hogy ti Isten temploma vagytok, és az Isten Szelleme lakozik 

bennetek? 
Miután Isten lakozást vesz bennünk, mi leszünk a szállásadók. A szétoszlott tűz pedig azt 

mutatja, hogy minden újjászületett, és szellemmel teljes hívő megkapja Isten képességét és 
természetét. Így tud kiáradni rajtunk keresztül a Szent Szellem mások felé.  

4. téma: Az üdvösség egy döntés 
 Néhányan azt mondják, hogy Ádám bűnös volt, ezért mi mindannyian bűnösnek szület-

tünk. Ez az igazság. Mostanában van egy téves tanítás Krisztus Testében, egyesek úgy vélik 
helytelenül, hogy mivel nem te döntöttél abban, hogy bűnösnek szüless, akkor abban sem te 
döntesz, hogy üdvözülj. De az igazság az, hogy Krisztus engedelmessége által mindannyian 
igazak lettünk. De ez csak akkor válik valósággá, ha elfogadjuk Jézus megváltó munkáját. Az 
üdvösség nem úgy fog a fejünkre hullani, mint egy falevél, mert ehhez a mi tudatos dönté-
sünkre is szükség van. A szabad akaratot látjuk az ószövetségben is, mert az kezdettől fogva 
meg volt. Mindig emlékeznünk kell erre az alapvető igazságra, ami már Mózes könyvében le 
lett fektetve. Már az Édenkertben is megadatott a választás lehetősége. Ugyanis Isten 
elmondta a két lehetőséget, hogy mi lesz, ha eszel a fáról, és mi lesz, ha nem eszel a tiltott 
fáról. Az első előfordulása a szabad akarat kifejezésnek a 3Mózes 22,18-ban olvasható.  

3Mózes 22,18/b. 
18/b. ha valaki Izrael házából, és az Izraelben lévő jövevények közül felviszi a maga 

áldozatát, akár fogadásból akár szabad akaratból, amiket felvisznek az Úrnak egészen 
égő áldozatul, 

3Mózes 22,19.  
19. Hogy kedvesen fogadtassanak: épek és hímek legyenek, akár tulkok, akár bárá-

nyok, akár kecskék. 
Isten szabad akarattal teremtett bennünket, a döntés képességével, és Ő az akaratodat soha 

nem fogja megsérteni, visszavonni, vagy áthágni. Ez a téves tanítás egyre jobban elburjánzik, 
és úgy terjed, mint a futótűz. De az igazság az, hogy amiatt kaptál üdvösséget, amit Jézus tett. 
Az egész Biblia azt erősíti meg, hogy aki akarja, az segítségül hívhatja az Urat. Ezt olvassuk 
el a Róma 10,13-ban.  

Róma 10,13. 
13. Mert mindenki, aki segítségül hívja az Úr nevét, megtartatik. 
Megtartatik, vagy más szóval üdvözül. Ugyanez olvasható az 1Mózestől a Zsoltárokon át, 

a levelekig, több helyen is. Isten senkit sem fog a mennybe ráncigálni, ha nem akarja, 
miközben rugódozik és ellenáll. Ebből az is következik, hogy Isten senkit sem fog a 
mennyben tartani az akarata ellenére. Az üdvösséget felbonthatja az ember a szabad akarata 
szerint éppúgy, mint a házasságot. Tehát az üdvösséggel kapcsolatban két fontos dolgot kell 
megkülönböztetnünk. Az egyik, hogy az üdvösséget nem lehet elveszíteni a helytelen 
cselekedetek által. Ugyanis az üdvösség nem a cselekedetek által nyerhető el, hanem hit és 
kegyelem által. Következésképpen, a hibás tetteink által nem is veszíthetjük el az üdvösséget. 
A másik, hogy az üdvösséget meg lehet tagadni a szabad akarat alapján. Ha ez nem így lenne, 
akkor sérülne az Istentől kapott szabad akarat. Ehhez utalásként ide kapcsolható a Zsidó 
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10,29-es vers, amely arról beszél, hogy Isten Fiát meg lehet tapodni. Az üdvösség három 
forrása: Az Atya rendelte el, a Fiú bevégezte, és a Szent Szellem elpecsételte. Ámen!  

5. téma: Szellemi látás 
2Korinthus 4,18. 
18. Mivelhogy nem a láthatókra tekintünk, hanem a láthatatlanokra; mert a láthatók 

ideig valók, a láthatatlanok pedig örökkévalók. 
Itt két szót húztam alá, az egyik a látható, a másik a láthatatlan. A látható a fizikai világra 

vonatkozik, a láthatatlanok pedig a szellemi dolgokra. Az ideig való azt jelenti, hogy folya-
matos változásnak van kitéve. Erre szokták mondani azt a példát, hogy ha kiteszünk az 
udvarra egy kést, vagy egy vasdarabot, az idővel megrozsdásodik, és teljesen szétbomlik. 
Azok viszont, amiket a szellemi szemeitekkel láttok, azok örökkévalók, megváltoztathatat-
lanok. Vagyis egy olyan folyamatról van szó, amelynek során az örökkévaló dolgokkal meg 
tudjátok változtatni az ideig valókat, azaz a láthatókat. Ez a hitünk és az imánk. Ez a változás 
részben akkor történik meg, amikor a képzelőerőtök segítségével a szellemi szemeitekkel kez-
ditek látni a célt. Ez az üzenet végigvonul az egész Szentíráson, hogy milyen fontos a szellemi 
szemek megnyílása. Jézus azt mondta, hogy Ő úgy munkálkodik, ahogy az Atyától látja. Ezt 
olvassuk el a János 5,19-ben.  

János 5,19. 
19. Felele azért Jézus, és monda nékik: Bizony, bizony mondom néktek: a Fiú sem-

mit sem tehet önmagától, hanem ha látja cselekedni az Atyát, mert amiket Ő cselekszik, 
ugyanazokat hasonlatosképpen a Fiú is cselekszi. 

Jézus a szellemi szemeivel nézett, és nem a fizikai szemeivel látta az Atyát. Három 
példával támasszuk alá a szellemi látást:  

1. Elizeus imája  
Az egyik legismertebb példa a Királyok könyvében található, amikor Dortan városánál az 

ellenséges király körülvette Elizeust. A szomszédos király elküldte a hatalmas seregét, hogy 
elfogja Isten emberét. Körül is zárták azt a helyet, ahol a próféta tartózkodott. Amikor Elizeus 
szolgája kilépett a sátorból, és meglátta az ellenséget, visszarohant, és felkiáltott: Mit fogunk 
most tenni? Körülvett az ellenség. Több ezer harcos van odakint. A próféta nyugodtan 
ránézett, és azt mondta: Ne aggódj! Akik velünk vannak, azok többen vannak, mint akik velük 
vannak. Ezt a 2Királyok 6,16-ból szabadon idéztem. Akkor a szolga elkezdett gyorsan 
számolni, a láthatók szerint. Azok majdnem ezren vannak, mi meg csak ketten – mondta 
rémülten. A próféta erre a következőképpen imádkozott: 

2Királyok 6,17. 
17. És imádkozott Elizeus és monda: Oh Uram! Nyisd meg kérlek az ő szemeit, hadd 

lásson. És megnyitá az Úr a szolga szemeit és láta, és ímé a hegy rakva volt tüzes 
lovagokkal és szekerekkel Elizeus körül. 

Azt gondolja valaki, hogy csukva voltak a szolga fizikai szemei? Nem. Ő kikerekedett 
szemmel nézett, miután meglátta körülöttük a nagy sereget. Akkor melyik szempár megnyílá-
sáért imádkozott Elizeus? A szolga szellemi szemeinek a megnyílását kérte Istentől, hogy ő is 
betekintést kaphasson a szellemi világba. Amikor pedig Isten megnyitotta a szolga szellemi 
szemeit, tüzes szekereket és egy mennyei sereget látott maguk körül. És így valóban meg-
láthatta, hogy többen vannak velük, mint ellenük.  

2. Jerikó bevétele  
Józsué könyvének 6-ik fejezetében olvasunk arról, amikor Józsué serege Jerikó falaihoz 

közeledett. 
Józsué 6,1–5. 
1. Jérikó pedig be- és elzárkózott vala az Izrael fiai miatt, se ki nem jöhetett, se be 

nem mehetett senki. 
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2. És monda az Úr Józsuénak: Lásd! Kezedbe adtam Jérikót és királyát a sereg vité-
zeivel együtt. 

3. Azért járjátok körül a várost mind ti hadakozó emberek, megkerülvén egyszer a 
várost. Így cselekedjél hat napon át. 

4. És hét pap hordozzon hét kos szarvba való kürtöt a láda előtt; a hetedik napon 
azonban hétszer kerüljétek meg a várost, a papok pedig kürtöljenek a kürtökkel. 

5. És ha majd belefújnak a kos szarvba, mihelyt meghalljátok a kürtnek szavát, 
kiáltson fel az egész nép nagy kiáltással, és leszakad a város kőfala magától, és felmegy 
arra a nép, mindenki az előtte való helyen. 

Egy szót húztam alá ebben a szakaszban, azt, hogy lásd. Isten utána Józsuénak azt is 
elmondta, hogy miként tudják bevenni a várat, illetve a várost. Tehát a megoldást is elmondta, 
és ezt a megoldást kellett látnia szellemben Józsuénak. A Biblia egyértelműen leírja, hogy a 
város be volt zárva. Az összes ellenség bent volt, Izrael serege pedig kívül volt. Isten szólt 
Józsuéhoz, és az első szó az volt, hogy lásd. Mit kellett látnia Józsuénak? Neked adtam a 
várost – múlt időben – és a vitéz harcosokat, akik bent vannak. Ha Józsué a fizikai szemeivel 
nézte volna, akkor mit látott volna? Azt, hogy ő a seregével kívül van, az ellenség pedig belül. 
Tehát a győzelem elnyeréséhez a szellemi szemeivel kellett néznie azt a képet, amit Isten 
mutatott neki. És azt a megoldást megcselekedni, amit Isten elmondott.  
     3. Dávid és Góliát 

Jól ismert történet. Dávid azt mondta Góliátnak, amikor kiálltak egymással szemben, hogy 
megvívjanak, hogy ma levágom a fejedet. Ez a hit szava volt a részéről, ami végül a 
győzelmét eredményezte. Olvassuk az 1Sámuel 17,46-ot: 

1Sámuel 17,46. 
46. Ma kezembe ad téged az Úr, és megöllek téged, és fejedet levágom rólad. A filisz-

teusok seregének tetemét pedig az égi madaraknak és a mezei vadaknak fogom adni a 
mai napon, hogy tudja meg az egész föld, van Istene Izraelnek.  

Ámen. Fizikai szinten Dávidnak még kardja sem volt, de még egy bicskája sem, csak egy 
parittyája. Nemde, nem szoktak embereket parittyával lefejezni? Képtelenség. Dávidnak a 
szellemei szemeivel kellet előre látnia az óriás legyőzését.  

Pál apostol azt mondta, hogy ne azt nézzétek, amit a fizikai szemeitekkel láttok, hanem azt 
nézzétek, amit a fizikai szemeitekkel nem láttok. Arról beszél Pál, hogy ne a fizikai szemei-
tekkel nézzétek a körülöttetek levő, ideig való dolgokat, hanem a szellemi szemeitekkel, azaz 
a hit szemével lássátok ezeket. Hallelúja! Mert ami látható, az változásnak van kitéve, de a 
szellemi dolgok örökkévalók. Ámen.  

6. téma: Merj nagyot gondolni! 
Minden egy gondolattal kezdődik. A Bábel tornyának építőinél láthatjuk, hogy a gondola-

toknak teremtő ereje van. Ezt olvassuk el az 1Mózes 11,6-ban: 
1Mózes 11,6. 
6. És monda az Úr: Ímé, e nép egy, s az egésznek egy a nyelve, és munkájának ez a 

kezdete; és bizony semmi sem gátolja, hogy véghez ne vigyenek mindent, amit elgondol-
nak magukban.  

Ámen. Sajnos, ma sokan ott hibázzák el, hogy túl kicsiben gondolkodnak. Ha nézel régi 
várakat és a nagy tornyokat, akkor láthatod, hogy volt néhány nagyban gondolkodó ember. 
Valakinek arra kellett gondolnia, hogy képes ilyen óriási építményeket felépíteni. De Isten 
még annál is nagyobbat tud cselekedni, mint amire mi gondolunk. Mi a helyzet a te gon-
dolataid nagyságával? Milyen nagynak látod Istent? Milyen nagyot vagy képes elgondolni? 
Isten azt mondja, hogy merj és gondolj akkorát, amekkorát akarsz! Mert én, a te legnagyobb 
gondolataidnál is jóval nagyobbat tudok véghezvinni.  

Az Egyszerű fordításból olvassuk el az Efézus 3,20-at: 
Efézus 3,20. Egyszerű fordítás 
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20. Bennünk működő ereje által Isten mérhetetlenül többet tud tenni, mint amire 
kérjük, vagy amit el tudunk képzelni. 

Ámen. Ez a mi fordításunkban úgy szól, hogy feljebb vagy mint elgondolnánk. Ha az Egy-
ház elkezdene nagyban gondolkodni, akkor az egy kitörés lenne. Sajnos a legtöbbünk, az 
átlaghoz igazodik. Két példát említek. Amilyen létszámú a környező gyülekezetek, az enyém 
is akkora lesz csak – gondolják a pásztorok. Vagy pedig a keresztények úgy gondolkodnak, 
hogy én is annyi fizetést fogok kapni, mint az ismerőseim. Nagyon könnyű beleesni ebbe a 
csapdába, és lekorlátozni az áldásainkat.  

Isten viszont azt mondja, hogy Én nagyban gondolkodókat keresek, mert Én jóval többet 
tudok adni, mint amire te mersz gondolni.  

Záró gondolatként – Ma Isten erejének a hármas megnyilvánulása a következőkben rejlik: 
Jézus feltámadásában, a mennybemenetelében és a felmagasztalásában. Ámen. 

Hisszük, hogy áldás volt a számotokra ez a mai üzenet is.  
Szeretném megkérdezni, hogy van-e valakinek valami üzenet a szívén? 
 
Bor Ágnes: 
Az a gondolat jutott eszembe, hogy amikor a felhőoszlop vagy a tűzoszlop mozdult, akkor 

Izrael népének követnie kellett. És ugyanúgy most is (szellemi értelemben), amikor mozdul a 
Szent Szellem, akkor Ő azt várja, hogy mi engedelmesen kövessük és mozduljunk Vele 
együtt. Ámen.  

Jött még egy gondolat Jerikóval kapcsolatban. Ahogy az előbb elhangzott, hogy kívül volt 
Izrael népe, belül az ellenség, erről most az jutott eszembe, hogyha valaki még nincs újjá-
születve, az szellemileg Isten szemszögéből nézve, egy ellenséges terület. Kívülről, ahogy a 
keresztények szórják Felé az Igét, úgy kívülről jön Felé az Ige, és az áttöri ezt az ellenséges 
szellemi falat, és ha megnyitja magát ez az ember, akkor újjászületik. Így leomlik az az 
ellenséges fal, szellemi szinten. Halleluja!  

Olvassuk a Jakab 1. fejezetében a 12-től 15-ig: 
Jakab 1,12–15. 
12. Áldott ember az, aki kísértésben kitart; mert minekutána megpróbáltatott, elveszi 

az életnek koronáját, amit az Úr ígért az Őt szeretőknek. 
13. Senki se mondja, mikor kísértetik: Az Istentől kísértetem: mert az Isten gonosz-

sággal nem kísérthető, Ő maga pedig senkit sem kísért.  
14. Hanem mindenki kísértetik, amikor vonja és édesgeti a tulajdon kívánsága. 
15. Aztán a kívánság megfoganván, bűnt szül; a bűn pedig teljességre jutván halált 

nemz. 
És most a Római levél 6. fejezetéből szeretnék olvasni, a 3-astól a 12-esig: 
Róma 6,3–12. 
3. Avagy nem tudjátok-é, hogy akik megkeresztelkedtünk Krisztus Jézusba, az Ő 

halálába keresztelkedtünk meg? 
4. Eltemettettünk azért Ővele együtt a keresztség által a halálba: hogy miképpen 

feltámasztatott Krisztus a halálból az Atyának dicsősége által, azonképpen mi is új 
életben járjunk. 

5. Mert ha az Ő halálának hasonlatossága szerint eggyé lettünk vele, úgy feltámadá-
sáé szerint is eggyé leszünk. 

6. Tudván azt, hogy a mi ó emberünk Ővele megfeszíttetett, hogy megsemmisüljön a 
bűnnek teste, hogy ezután ne szolgáljunk a bűnnek: 

7. Mert aki meghalt, felszabadult a bűn alól.  
8. Hogyha pedig meghaltunk Krisztussal, hisszük, hogy élünk is Ővele. 
9. Tudván, hogy Krisztus, aki feltámadt a halálból, többé meg nem hal; a halál többé 

rajta nem uralkodik, 
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10. Mert hogy meghalt, a bűnnek halt meg egyszer; hogy pedig él, az Istennek él.  
11. Ezenképpen tekintsétek magatokat úgy, hogy meghaltatok a bűnnek, de éltek az 

Istennek a mi Urunk Jézus Krisztusban. 
12. Ne engedjétek a bűnt uralkodnia ti halandó testetekben, ne is engedelmeskedjetek 

annak az ő kívánságaiban: 
Hozzáolvasom a 13‒14-et is: 
13. Se ne szánjátok oda a ti tagjaitokat hamisságnak fegyvereiül a bűnnek; hanem 

szánjátok oda magatokat az Istennek, mint akik a halálból életre keltetek, és a ti 
tagjaitokat igazságnak fegyvereiül az Istennek. 

14. Mert a bűn tirajtatok nem uralkodik; mert nem vagytok törvény alatt, hanem 
kegyelem alatt 
És a 23-at is: 

Róma 6,23. 
23. Mert a bűn zsoldja halál; az Isten kegyelmi ajándéka pedig örök élet a mi Urunk 

Krisztus Jézusban. 
Ámen. Most azt szeretném kiemelni ezekből az Igékből, hogy meghaltunk a bűnnek.  
Az 1Mózes 4. fejezetében található Káin és Ábel története. Ők Ádám és Éva fiai voltak: 

Káin földművelő volt, Ábel pedig juhok pásztora volt. Káin ajándékot vitt az Úrnak a föld 
terméséből, a föld gyümölcséből. Ábel is vitt ajándékot az Úrnak: juhainak az első fajzásából, 
a kövérségéből, a zsengékből, az első ellésből. Az Úr elfogadta Ábel áldozatát, de Káin áldo-
zatát nem fogadta el. Ekkor szólt az Úr Káinnak, mert Káin haragra gerjedt. 

Hogy mit mondott az Úr, olvassuk el a 6. versben: 
1Mózes 4,6–7. 
6. És monda az Úr Káinnak: Miért gerjedtél haragra? És miért csüggesztéd le fejedet? 
7. Hiszen, ha jól cselekszel, emelt fővel járhatsz; ha pedig nem jól cselekszel, a bűn az 

ajtó előtt leselkedik, és reád van vágyódása; de te uralkodjál rajta. 
Jól cselekszel és nem jól cselekszel. Ez abból fakad, hogy mi az, ami gyökeret eresztett az 

ember szívében, a gondolatában, a hozzáállásában. Itt azt látjuk, hogy Káin elkeseredett, el-
szomorodott, bánkódott, haragra gerjedt amiatt, hogy az Úr nem fogadta el az ő áldozatát, és 
irigy lett Ábelre, mert Káin nem kapta meg azt az elfogadást az Úrtól, amit Ábel megkapott.  

Az emberek sokszor vannak így, hogy vágynak valakitől elismerésre, elfogadásra, de nem 
kapják meg, és akkor elkeserednek. Mielőtt elbukott az ember az Édenkertben, azelőtt Isten 
önzetlen szeretete volt az ember szellemében, az ember szívében. Isten békessége, Isten ter-
mészete volt az ember szívében, az ember szellemében. A bukás után, az elbukás után, ez az 
isteni természet megszűnt létezni az ember szellemében, helyette a bűnös emberi természet 
vette át ezt a helyet. Az önzetlen isteni fajta szeretet helyett, önző lett az ember, az önzés 
természete uralkodott az emberben, az ember szellemében. Az önzés vette át az önzetlen 
szeretet helyét. Az emberi szeretet is tud önzetlen lenni, de bármikor át tud csapni önzésbe, és 
ilyenkor, amikor az ember önző, akkor saját magára tekint, saját magára összpontosítja a 
figyelmét, nem Istenre. A saját kívánságaira, a saját érzelmeire, a saját vágyaira összpontosítja 
a figyelmét, és elkeseredik, elszomorodik. Lehet, hogy valaki depressziós lesz, valaki haragra 
gerjed akkor, ha nem kapja meg azokat, amikre vágyik: ha nem teljesül az, amit ő akar, amire 
ő vágyik. Az irigység azt jelenti, hogy vágyik arra a jó dologra, ami másnak megvan és neki 
nincs, de úgy akarja megszerezni, hogy elveszi mástól azt a jó dolgot, és önzően magának 
akarja. Ki akarja sajátítani magának, ő akarja birtokolni úgy, hogy elveszi mástól. Ha pedig az 
önzetlen szeretet, az isteni fajta szeretet irányít valakit, akkor ő is vágyhat valamire, valami jó 
dologra, ami másnak megvan, de neki nincs: de ő nem akarja elvenni mástól azt a jó dolgot, 
hanem arra vágyik, hogy a másiknak is megmaradjon az a jó dolog, és neki is meglegyen az a 
jó dolog. Ő úgy akarja megkapni azt a jó dolog, hogy nem veszi el mástól, hanem legyen meg 
másnak is, és legyen meg neki is.  
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De Káinnál, pont az önzést és az irigységet látjuk, mert elszomorodott, elkeseredett, bána-
tos lett amiatt, hogy az ő áldozatát nem fogadta el Isten. A kívánság megfogant és bűnt szült. 
Káin, nem tartotta be azokat az Igéket, hogy le ne menjen a nap a ti haragotokon, és az 
ördögnek ne adjatok helyet. Ezeket az Igéket az Efézusi levél 4. fejezetében találjuk. Káin 
megengedte, hogy ez a rossz érzelem, meggyökerezzen a szívében. Megengedte, hogy ez a 
rossz érzelem, egy mag legyen az ő szívében: beengedte ezt a szívébe, és így tudott meggyö-
kerezni a szívében, mert ő ezt megengedte. Úgy tud egy mag, egy gondolat megfoganni az 
ember szívében, hogy dédelgeti, életet ad neki a szívében. Azon gondolkodik éjjel és nappal. 
Ez történt Káinnal is, hogy ezen a gondolaton, ezen az érzelmen gondolkodott éjjel és nappal, 
nem Isten beszédén, hogy Te uralkodjál rajta.  

Így jutott el odáig, hogy a kívánság megfoganván bűnt szült, a bűn pedig halált nemzett. 
Mert ennek az lett az eredménye, hogy dédelgette ezt a gondolatot, erről elmélkedett és 
eljutott odáig, hogy megölte a testvérét. Ez a gondolat egyre mélyebbre és mélyebbre gyöke-
rezett a szívében, felnövekedett, megerősödött és gyümölcsöt termett.  

Ennek az ellentétét látjuk Jézusnál. A Máté 4. fejezetében, a Márk 1. fejezetében és a 
Lukács 4. fejezetében találjuk azt, amikor Jézus a Szellemtől a pusztába vitetett és megkísér-
tette ott a sátán. Jézus, nem engedte magához ezeket a kísértő gondolatokat. Nem engedte 
meg, hogy kicsírázzon ez a mag az Ő szívében, és nem engedte, hogy gyökeret eresszen az Ő 
szívében. Hanem amikor még csak egy mag volt, Ő már ezt a magot megsemmisítette azzal, 
hogy az Igével válaszolt a sátánnak ezekre a kísértésekre. Így tudta távol tartani magától 
ezeket a rossz gondolatokat, mert Jézus közösségben volt az Atyával folyamatosan, és az 
Igéről gondolkodott éjjel és nappal, és az Ige gyökerezett meg az Ő szívében. Nem engedte be 
az Ő szívébe ezeknek a rossz gondolatoknak, a kísértéseknek a magját, és már mag formá-
jában megsemmisítette, kicsírázni sem engedte. Így tudta megakadályozni azt, hogy ezek a 
kísértő gondolatok, meggyökerezzenek a szívében. Meghalt a bűnnek. Ezt mi is meg tudjuk 
tenni, önfegyelemmel, önuralommal, és azzal, hogy az Igéről gondolkodunk éjjel és nappal, és 
nem a bűnös, kísértő gondolatokról.  

Jézus mindenben megkísértetett. Az is egy nagy kísértés volt Neki, hogy ne vállalja a 
kereszthalált értünk, ne vállalja a szenvedést. Péternek is mondta ezt, hogy: „Távozz tőlem 
sátán!” Jézus beszélt arról, hogy Ő a keresztre fog menni és szenvedni fog értünk, és akkor 
mondta Neki azt Péter, hogy ne menj, Uram! „Nem eshetik meg ez teveled.” Erre mondta 
Jézus, hogy: „Távozz tőlem sátán!” Ez nem személyesen Péternek szólt, hanem a mögötte 
lévő sátáni szellemiségnek. Így tudta Jézus megtenni azt, hogy nem ment bele a kísértésbe, 
hogy már a magot megölte az Igével, és így tudott ellenállni: nem engedte meggyökerezni azt 
a gondolatot, azt a kísértő gondolatot. Nem engedte, hogy megfoganjon az a gondolat Benne. 
Mi is meg tudjuk tenni önfegyelemmel, önuralommal azt, hogy meghalunk a bűnnek. Az 
1Péter 2,24. is úgy kezdődik:  

1Péter 2,24/a. 
24/a. Aki (Jézus) a mi bűneinket maga vitte fel testében a fára, hogy a bűnöknek meg-

halván, az igazságnak éljünk:  
Itt is szerepel az, hogy „a bűnöknek meghalván”, tehát mi is meg tudunk halni a bűnnek, 

úgy, hogy az Igéről elmélkedünk éjjel és nappal, és nem a kísértő bűnös gondolatokról. Erről 
jutott eszembe az, hogy sokszor az állatok halottnak tettetik magukat akkor, amikor egy másik 
állat megtámadja őket. A megtámadott állatok ilyenkor abban reménykednek, abban bíznak, 
hogy ha mozdulatlanok maradnak és halottnak tettetik magukat, akkor a támadó állat, ott-
hagyja őket, elmegy, és nem bántja őket. A lényeg az, hogy amíg piszkálja a támadó állat a 
megtámadott állatot, addig az a földön fekvő állat mozdulatlan marad, nem mozdul meg. 
Ugyanúgy meg tudjuk tenni mi is, hogy nem mozdulunk, amikor jön a kísértés, nem mozdu-
lunk rá, nem mozdulunk meg, hanem a Szent Szellem mozdulását követjük, és nem a kísértő 
gondolat mozdulását követjük. Ez jött most elő nekem. 
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Hálát adunk az Úrnak azért, hogy mi ellent tudunk állni a kísértésnek, és halottak tudunk 
maradni a bűn számára, és így tudunk távol maradni a bűntől. Ámen. 
 
Bor Ferenc: 

Köszönjük, Atyám, a mai üzenetet, és hisszük, hogy ez építő volt minden hallgató számára, 
mert a szívek megnyílnak, befogadják Isten Igéjét, gyökeret vernek, felnövekednek és meg-
hozzák a termést. Isten kegyelmére bízzuk a következő heteteket! Ámen. 

 
Horváthné Éva: 

Úgy folytatnánk a mai alkalmunkat, hogy együtt elmondunk egy imádságot.  
Befogadjuk az Úr Jézust, mert ez egy nagy fontosságú dolog, mert egy mennyei örök életet 

kapunk ezzel, ami egy belépés a mennybe, egy útlevél a mennybe. Ezt a mai napon is el 
fogjuk együtt mondani, el fogjuk imádkozni, hittel és szívvel.  

Azt mondja az Ige, hogy szükség néktek újonnan születnetek, ezt mondja Jézus Nikodé-
musnak, egy vallási vezetőnek, hogy szükség néktek újonnan születnetek, mert ha valaki nem 
születik újonnan, az nem láthatja meg Isten országát. Tehát az újjászületés a legfontosabb, 
hogy átlépjünk a mennyei királyságba. Azt írja Isten Igéje: 

Róma 10,9–10. 
9. Mert ha a te száddal vallást teszel az Úr Jézusról, és szívedben hiszed, hogy az Isten 

feltámasztotta Őt a halálból, üdvözülsz. 
10. Mert szívvel hiszünk a magigazulásra, szájjal teszünk pedig vallást az üdvösségre.  
Ez a Római levél 10. fejezetének a 9–10-es igeverseiben hangzik el, ez a Pál apostol sze-

rinti „hiszekegy” imája. Ezt fontos, hogy szívvel és hittel mondjuk ki, a szánkkal mondjuk ki, 
és addig tudjuk ezt megtenni, amíg itt vagyunk a földön. Tehát be kell fogadni az Úr Jézust a 
szívünkbe. Ez nagyon fontos! Hogyha hisszük azt, hogy Jézus Istennek a Fia, akkor ezt be 
tudjuk a szívünkbe fogadni. 
Kérlek benneteket, hogy álljatok fel, tekintsetek Jézusra, és imádkozzunk! Mondjátok utánam: 

 
Hiszem, hogy Jézus Istennek Fia. 
Hiszem, hogy Jézus meghalt az én bűneimért, a Biblia tanítása szerint. 
Hiszem, hogy Jézus feltámadt a halálból, az én megigazulásomért. 
 
Kérlek, Jézus legyél az én Uram!  
Legyél az én Megváltóm! 
Legyél az én Gyógyítóm! 
 
Jézus, Úrrá teszlek az életem felett. 
Te vagy az én Uram. 
Te vagy az én Megváltóm. 
Te vagy az én Gyógyítóm.  
Meg vagyok váltva. Újjászülettem Krisztusban.  
Az Ő drága szent vére minden bűnömet eltörölte, és megtisztított minden bűntől. 
Ez az igazság, mert Isten Igéje igazság, Jézus nevében. Ámen. 
 
Azt mondja továbbá az Ige a Lukács evangélium 11,13-ban, hogy a mennyei Atya, azt 

mondja az Igéjében, hogyha Jézus nevében kéred Tőle az Ő Szent Szellemét, akkor Ő 
örömmel odaadja neked. Ezért egy imádságot erről is mondunk, és ezzel a Szent Szellemet is 
befogadjuk. 

Drága mennyei Atyám, a Te Igéd alapján, Jézus nevében kérem Tőled a Szent Szelleme-
det! Töltsd be a szívemet a Szent Szellemmel. Keresztelj meg a Szent Szellemmel!  
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Köszönöm, mennyei Atyám, hogy minden imámat meghallgatod és megválaszolod. 
Ezért hitben vallást teszek: megkeresztelkedtem a Szent Szellemmel. Betöltekeztem, 

beteljesedtem, teljes lett a szívem a Szent Szellemmel. Ennek jeleként nyelveken fogok 
imádkozni, ahogy a Biblia tanítja, ahogy a Szent Szellem adja a kiejtést. Köszönöm, drága 
mennyei Atyám. Köszönöm, Jézus. A Szent Szellem örökké bennem és velem marad, és 
elvezet minden igazságra. Ámen. Halleluja! 

Köszönjük a drága mennyei Atyának, hogy Ő él és itt van közöttünk, itt van bennünk, itt 
van fölöttünk, és körbevesz minket az Ő szeretetével, jóságával és védelmével! Ámen. 

 
* Az idézett Igék a KSZE revideált Bibliából származnak, amely a King James kiadás számozását követi. 
A függőleges vonallal jelzett részek más fordításból származnak. 

 

 

 


